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Protokół Nr 6/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 12 listopada 2019 roku 

 
 
 

Realizowany porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady Powiatu 

Nowosądeckiego. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia 

Programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie 

Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowosądeckiego 

oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni 

wolne od pracy na terenie Krynicy-Zdroju, Miasta i Gminy Stary Sącz, Miasta 

Grybów oraz Gminy Grybów, w 2020 roku. 

5. Informacja na temat programów profilaktycznych realizowanych na terenie Powiatu 

Nowosądeckiego. 
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony otworzył posiedzenie 

 i przywitał wszystkich przybyłych.   

W posiedzeniu biorą udział Członkowie Komisji w liczbie 8 członków Komisji. 

Stwierdza się, że posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczą również: 

Marek KWIATKOWSKI     - Starosta Nowosądecki, 

Antoni KOSZYK      - Wicestarosta Nowosądecki, 

Dorota DOBROWOLSKA     - Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich, 

Bożena HUDZIK          Dyrektor SP ZOZ Sądeckie Pogotowie Ratunkowe 

 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony przedstawił porządek 

posiedzenia i poddał go pod głosowanie.  

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 2. 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony  poddał pod głosowanie, po 

zapoznaniu się z jego treścią przez członków komisji, protokół Nr 5/2019 z dnia 25 września 

2019 r. 

 

Protokół został przyjęty i podpisany. 

 

 

Ad 3 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony poinformował, iż jeżeli  

w sprawozdaniu finansowym wystąpiła strata netto, kierownik samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej sporządza program naprawczy i przedstawia go podmiotowi tworzącemu w celu 

zatwierdzenia. 

 

 

Dyrektor SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego - Bożena Hudzik przedstawiła 
projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia Programu naprawczego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym 

Sączu. 

 

W ramach tego programu naprawczego udało się zbilansować jednostkę, która na koniec grudnia 

2019 roku miała stratę 1 mln 620 tyś zł brutto, natomiast na dzień dzisiejszy jednostka generuje 

zysk brutto 230 tys zł. Jest to złożony i trudny proces.  Obok spraw związanych z finansami Pani 

dyrektor poruszyła jeszcze inny bardzo istotny element tego programu, a mianowicie zmianę 

nastawienia personelu do pracy i poczucia więzi z zakładem pracy. 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony podkreślił, iż godne uznania 

jest to jak załoga tj. pracownicy jednostki utożsamiają się z problemami zakładu. W dalszej części 

wypowiedzi poprosił o wyjaśnienie zapisu w projekcie uchwały dot. czynników zewnętrznych, które 

mogą wpłynąć na sytuację finansową jednostki. 

 

Dyrektor SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego - Bożena Hudzik wyjaśniła, iż jest 

wiele czynników zewnętrznych, które mogą wpłynąć na kondycję finansową m.in. wysokość 

ryczałtu za dobokaretkę. Od 2011 roku stawka się nie zmieniła , oscyluje w widełkach: 2800 – 

3800 zł. W tym okresie kilkakrotnie wzrosły ceny paliwa a także stawki wynagrodzeń dla 

różnych zawodów medycznych. Kolejnym czynnikiem może być włączenie dodatku do podstawy 

wynagrodzenia w kwocie 1200 brutto. Należy też uwzględnić dokształcanie się kadry, gdzie 

jedno szkolenie to szacowany koszt ok. 1200 zł, natomiast jest zapewnione na jednego 

pracownika 800 zł. Do tego dochodzi podwyższenie płacy minimalnej i związane z tym 

wyrównanie wynagrodzenia, aby dostosować się do rozporządzenia. Jest to niewątpliwie 

wyzwanie. Jeśli chodzi o pozyskanie nowej karetki, to pogotowie nie może liczyć na wsparcie  

z budżetu centralnego, tak jak inne podmioty. To wszystko budzi niepokój, dlatego też organ 

prowadzący powinien być odpowiednio poinformowany. 
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Starosta Nowosądecki Marek Kwiatkowski przypomniał, iż pogotowie za poprzedniego 

dyrektora podnajmowało pracowników zewnętrznej firmie, a ta nie odprowadzała dla nich 

składek ZUS. W tej chwili Zakład Ubezpieczeń Społecznych oczekuje od Sądeckiego Pogotowia 

Ratunkowego spłaty składek w wysokości 1mln 700 tyś. zł.  Na pewno tego problemu nie da się 

rozwiązać w ciągu jednego roku. Nie wiadomo jak ZUS podejdzie do propozycji rozłożenia tego 

zadłużenia w ratach. 

 

Członek Komisji Antoni Poręba zapytał czy Programu naprawczy Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego w Nowym Sączu musi być przyjęty 

przez Radę Powiatu Nowosądeckiego w formie uchwały. 
 

Dyrektor SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego - Bożena Hudzik odpowiedziała, że 

jest to ustawowy wymóg, dlatego też jest przygotowany projekt uchwały. 

 

Członek Komisji Antoni Poręba zapytał czy wzrost etatów o 3 w sytuacji trudnej dla pogotowia 

nie powinien niepokoić. 

 

Dyrektor SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego - Bożena Hudzik odpowiedziała, iż 

objęła funkcję dyrektora w grudniu ubiegłego roku, gdzie dokonała redukcji zatrudnienia o 10  

etatów. W 2017 roku łącznie było 158 etatów, natomiast obecnie jest 140 pracowników. Za cały 

2019 rok do tej pory udało się wygenerować oszczędności w wysokości 370 tyś. zł. Pani Bożena 

Hudzik podkreśliła, iż bez wątpienia destruktywne działania poprzednika w sferze administracji 

przełożyły się na destruktywną jakość niektórych osób, które zostały przyjęte. 

 

Członek Komisji Antoni Poręba odniósł się także do absurdalnych wyroków Sędziów m.in. 

dotyczących sali gimnastycznej w Grybowie. W jego odczuciu obywatele powinni się 

zmobilizować i coś z tym zrobić. Niektóre wyroki są wręcz skandaliczne. 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony poinformował, iż czytał ostatni 

wywiad z byłym dyrektorem SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego – Józefem 

Zygmuntem , w którym przedstawione jest tylko stanowisko jednej strony. Uważa, że rzetelność 

dziennikarska zobowiązuje, aby wysłuchać obu stron. 

 

Członek Komisji Ewa Zielińska poinformowała, iż w jej odczuciu członkowie poprzedniej 

Rady Społecznej SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego w pewnym stopniu mogli 

przyczynić się do obecnego stanu. W dalszej części wypowiedzi zwróciła się z podziękowaniami 

dla Pani Dyrektor Bożeny Hudzik dla całej załogi. 

 

Członek Komisji Marta Adamczyk jako przedstawiciel poprzedniej Rady Społecznej SP ZOZ 

Sadeckiego Pogotowia Ratunkowego odniosła się do wypowiedzi przedmówczyni. Uważa, że 

przez długi okres na posiedzeniach nie było żadnych przesłanek o problemach, które miały 

miejsce w pogotowiu.  Do 2018 roku nie sposób było zauważyć niczego co mogłoby wzbudzić 

niepokój. Dopiero w drugiej połowie 2018 roku problemy zaczęły narastać. Niestety kontrola 

przeprowadzona w pogotowiu wykazała szereg nieprawidłowości wiążących się między innymi  

z niegospodarnością byłego już pana dyrektora. W wyniku jego decyzji pogotowie zanotowało na 

koniec października ubiegłego roku ponad milion złotych straty. Do tego doszły niezapłacone 

składki ZUS-owskie. Rada Społeczna SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego wielokrotnie 
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zwracała uwagę na postawę pani księgowej, przerost zatrudnienia w jednostce, zaprotestowano 

również przyznanie nagrody poprzedniemu dyrektorowi. Członek Komisji Marta Adamczyk 

jeszcze raz podkreśliła, iż Rada Społeczna SP ZOZ Sadeckiego Pogotowia Ratunkowego byłą 

niedoinformowana i nie mówiono, jak wygląda sytuacja. Gdy się dowiedzieli się, jak to wszystko 

wygląda, podjęli stosowne działania. 

 

Członek Komisji Stanisław Sułkowski podobnie jak przedmówczyni uważa, że na zadłużenie 

SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego wpłynęło wiele czynników. Nadmienił również, 

iż poprzednia Rada Społeczna Sadeckiego Pogotowia Ratunkowego miała zastrzeżenia, które 

były zgłaszane. 

 

Członek Komisji Przemysław Gajowski zwrócił uwagę, iż z materiału, który został przekazany 

na posiedzenie Komisji niekoniecznie wynika, iż nastąpił spadek zatrudnienia o 10 etatów. 

 

Dyrektor SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego - Bożena Hudzik odpowiedziała, iż 

dokonano redukcji zatrudnienia, jak już wcześniej wspomniała. Został oddzielony dział 

techniczny od administracyjnego. W dziale technicznym nie ma wzrostu zatrudnienia. 

 

Członek Komisji Przemysław Gajowski zapytał w jakiej formie się to odbyło. 

 

Dyrektor SP ZOZ Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego - Bożena Hudzik odpowiedziała, iż 

były to wypowiedzenia o pracę. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony 

poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia 

Programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie 

Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu. 

. 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad.4. 

 

Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska przedstawiła 

projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowosądeckiego oraz dyżurów aptek 

ogólnodostępnych w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy na terenie 

Krynicy-Zdroju, Miasta i Gminy Stary Sącz, Miasta Grybów oraz Gminy Grybów, w 2020 roku. 

 

Przygotowując rozkład pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowosądeckiego oraz 

dyżurów aptek ogólnodostępnych w porze nocnej, w święta i inne dni wolne od pracy na terenie 

Krynicy Zdroju, Miasta i Gminy Stary Sącz oraz Miasta Grybów i Gminy Grybów wzięto pod 

uwagę rzeczywiste potrzeby ludności dążąc do optymalnego zaspokojenia oczekiwań 

społeczności lokalnej. Rozkład dostosowano do bieżących, codziennych potrzeb ludności na 

powszechne, wykorzystane przez apteki ogólnodostępne usługi świadczone w zwykłych 

warunkach jak i te nadzwyczajne, szczególne, których częstotliwość wystąpienia nie sposób 

przewidzieć. Dyżury w porze nocnej zostały dostosowane godzinowo do pracy aptek celem 
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zachowania ciągłości w dostępie całodobowym do usług aptekarskich. Ustalone zasady dyżurów 

aptek są zatem proporcjonalne i adekwatne do istniejących potrzeb, zapewnienia mieszkańcom 

łatwego dostępu do usług farmaceutycznych.  Przyjęta przez Radę Powiatu Nowosądeckiego  

zasada równego podziału obowiązków pracy przez apteki ogólnodostępne z terenu Powiatu 

Nowosądeckiego stanowi realizację zasady solidarnego uczestnictwa aptek w realizacji 

powinności pełnienia dyżurów w terminach wyznaczonych w uchwale, co jest przejawem 

respektowania przez radę zasady równości wobec prawa. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowosądeckiego oraz dyżurów aptek 

ogólnodostępnych w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy na terenie 

Krynicy-Zdroju, Miasta i Gminy Stary Sącz, Miasta Grybów oraz Gminy Grybów, w 2020 roku.. 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5 

 

Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Osobowych Dorota Dobrowolska przedstawiła 

informację nt programów profilaktycznych realizowanych na terenie Powiatu Nowosądeckiego. 

 

  

W ramach otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych  pn. „Zdrowe SĄDECKIE” 

– EDYCJA 2019 udzielone zostały dotacje na 16 zadań. Na dzień 17. 10.2019 r. pozostało 

4.900,00 zł. W bieżącym roku planowane jest również sfinansowanie akcji badań 

profilaktycznych w kierunku osteoporozy na kwotę 16.000,00 zł. 

 

Członek Komisji Ewa Zielińska zapytała czy składane są wnioski związane z profilaktyką 

cukrzycy u dzieci. 

 

Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Osobowych Dorota Dobrowolska odpowiedziała, że do 

tej pory nie były składane tego rodzaju wnioski. 

 

Członek Komisji Przemysław Gajowski zapytał czy były prowadzone rozmowy dotyczące 

uruchomienia stacji dializ w Krynicy Zdroju. 

 

Wicestarosta Nowosądecki Antoni Koszyk odpowiedział, iż były wstępne rozmowy                          

z Dyrektorem Szpitala im. J.Dietla w Krynicy Zdroju o możliwości uruchomienia stacji                     

w przychodni. Należałoby uzgodnić kwestie dotyczące kontraktu oraz ludzi do pracy. 

 

 

Komisja przyjęła informację. Materiał stanowi załącznik do protokołu 
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Ad. 6/7 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Emil Bodziony podziękował wszystkim za 

przybycie i zamknął posiedzenie. 

 

 

                           Wiceprzewodniczący 

              Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN 

      

                  Emil Bodziony 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Anna Hardy-Repetowska 


